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Városunk
közéleti
lapja.

Megjelenik
kéthetente.

Életet mentett a 
katona
§ 3. oldal

Ingatlant vesz és 
kér az egyház
§ 5. oldal

Bronzérmes lett 
Acsai Vivien
§ 7. oldal

Dr. Almási Györgyike Mária, Dr. 
Sebők Mária és Dr. Kozma János 
részesült a Hódmezővásárhely 
Egészségügyéért Díjban. Ezt azok 
kaphatják Semmelweis-napon, 
akik a hódmezővásárhelyi egész-
ségügyében legalább 25 évet 
szolgáltak, elismert, megbecsült 
szakemberek, és a szakmájukban 

kimagasló teljesítményt értek el. 
A kitüntetett egy bronzból készült 
plakettet kap, amely Kotormán 
László szobrászművész alkotá-
sa, és amelyet Semmelweis Ignác 
portréja díszít.

“Ma három olyan vásárhelyi or-
vos részesül kitüntetésben, akik 

nem csak a gyógyításban, hanem 
emberségben is élen járnak, pél-
dát mutatnak. A város közössége 
tiszteli, megbecsüli és elismeri 
munkájukat.”

– hangzott el. A kitüntetetteket 
Márki-Zay Péter polgármester 
köszöntötte. Elmondta, hogy bár 
a rendelet korábban született, ez 
az első alkalom, hogy az elisme-
réseket átadhatják. Berényi Ká-
roly alpolgármester elmondta, 
hogy örömére szolgál, hogy a vá-
ros pótolja az orvostársadalom-
nak és az egészségügyben dolgo-
zóknak kijáró, ám eddig elmaradt 
elismerést. A plaketteket ők, vala-
mint Kis Andrea alpolgármester 
adta át.

... folytatás a 3. oldalon

– A vizsgálatra beküldött víz-
minta tökéletesnek bizonyult, a 
medence felújítása megtörtént – 
a hódmezővásárhelyi strandfür-
dő igazgatója, Katona Zsolt így 
tájékoztatta lapunkat a meleg 
vizes medencével kapcsolatban.

A létesítmény vezetője arról is 
beszámolt, hogy július 1-től in-
dult náluk a teljes kinti üzem. 
A fedett területen lévő felújí-
tásokkal is elkészültek, ott a 
terheltségtől teszik függővé a 
medencehasználatot. Ha a lét-
szám úgy kívánja, a sportolókat 
igyekeznek bentre irányítani, 
így a strandolni vágyó vendégek 
kényelmesebben elférnek majd a 
szabadtéri vízfelületeknél.

A polgármesteri hivatal a Fa-

cebook oldalán azt közölte: az 
úszómedencét nem csak spor-
tolók, az egyesületek használ-
hatják, hanem az úszni vágyók 
is. A fedett gyermek élmény-
medence és a gyógymedence is 
várja a vendégeket. A szabadtéri 

medencék közül a gyermek él-

ménymedence nyitására kell ett 

egy kicsit várni. Ennek felújítá-

sa befejeződött, így július 5-től 

a fürdő minden szolgáltatása 

igénybe vehető.

FIGYELNEK §
Egy komment 
következményei
Rágalmazás, 
vagy 
politikai ügy

Kozó Attila

Július elején a Csongrádi Já-
rásbíróság, bár büntetést nem 
szabott ki, első fokon elma-
rasztalta a vásárhelyi polgár-
mestert egy rágalmazás vétsé-
ge miatt ellene indított perben 
és próbára bocsátotta. Ennyi 
lenne egy rövid hír az ügyről, 
de a történet sokkal több kér-
dést vet fel, mint hogy elintéz-
hetnénk ennyivel.

Az előzmények
2018. decemberében országos 
tiltakozáshullám bontakozott 
ki az ún. rabszolgatörvény el-
len. A Facebook-on egy ilyen 
témájú poszthoz kommentként 
azt írta K.SZ. tanárnő, hogy “Ki 
a szélkakas? O1G” Nem sokkal 
később ezt ő maga törölte, ta-
lán 2-3 órát lehetett fenn a kö-
zösségi oldalon ez a megjegy-
zése. Valaki azonban fontosnak 
tartotta ezt dokumentálni, és 
e-mail-ben feljelenteni a ta-
nárnőt az intézményvezetőnél, 
aki pedig továbbította a levelet 
a tankerület vezetőjéhez. Eltelt 
kb. másfél hónap, és a tanár-
nőt behívatták a tankerülethez. 
Négyen ültek vele szemben, két 
felettese, a kabinetvezető és 
egy belső ellenőr,  miközben ő 
egyedül volt.  B.J. tankerületi 
igazgató azt kérte tőle mondja 
ki a “G” szót és elemezze a je-
lentését. Elhangzott az a kifeje-
zés, hogy ha ilyeneket ír, “nem 
tudják megvédeni”. Ezt az eljá-
rást minősítette Márki-Zay Pé-
ter úgy, hogy az intézményve-
zető  “politikai okból súlyosan 
megalázta és megfenyegette” a 
tanárnőt. Erre az intézményve-
zető rágalmazásért beperelte a 
polgármestert és a bíróság el is 
fogadta az ő álláspontját. Hiába 
érezte zaklatásnak és megalá-
zónak K.Sz., ami a tankerület-
nél történt vele.

...folytatás a 3. oldalon

ÜGYFÉLBARÁT 
REND § Nem 
kell keresgélni a 
városházán
Egyablakos 
ügyfélszolgálatot 
indított a 
polgármesteri 
hivatal

Újra cserélte a közgyűlés a 

polgármesteri hivatal SzMSz-

ét, ennek keretében a Lakos-

ságszolgálati Irodán központi 

ügyfélszolgálatot hoztak létre, 

ahol néhány kivétellel az ösz-

szes vásárhelyi és mártélyi 

ügyet el tudják intézni a lako-

sok – tudtuk meg Tatár Zoltán 

jegyzőtől. Emellett telefonon 

(+3662530110 és +3662530111) 

és e-mail-ben (ugyfel@hod-

mezovasarhely.hu) is egy he-

lyen lehet hozzájuk fordulni.

– Az ügyfélszolgálat elsődleges 

célja, hogy a kedves ügyfelek-

nek ne kelljen a házon belül ke-

resgélnie azt, hogy melyik ügy 

kihez tartozik, hanem bármi-

lyen, a Polgármesteri Hivatal 

hatáskörébe tartozó ügyben a 

földszint 13/A szobában tudnak 

intézkedni – magyarázta la-

punknak Tatár. Cél az is, hogy 

ne kallódjanak el kérelmek és 

mindre rövid határidőn be-

lül kapjanak érdemi választ az 

ügyfelek – tette hozzá.

...folytatás a 2. oldalon

ELISMERÉSEK § Három orvos a kitüntetett

Átadták a Hódmezővásárhely 
Egészségügyéért Díjakat

MEGÚJULT A KREMA § A sportolókat bentre irányítják

Teljes gőzzel üzemel a 
vásárhelyi fürdő
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Králik Emese
Korábban a város bérbe szerette 
volna adni, többször is meghir-
dette.

Hosszú folyamat a szervezeti vál-
tozás, most az elvi döntést kell 
meghozni, mondta a hódmezővá-
sárhelyi közgyűlésen Nagy Péter, 
a polgármesteri hivatal jogi iro-
dájának vezetője. Arról volt szó a 
napirendi pont tárgyalása során, 

hogy átszervezik Vásárhelyen 
az önkormányzathoz tartozó 
művelődési intézményeket.

A művelődési központ eddig 
a múzeum telephelye volt, 
most átkerül a könyvtár-
hoz. Ezzel egyidejűleg pedig 
ugyanehhez az egységhez 
rendelik azt az ifjúsági klu-
bot, amelyet a sétálóutcán, 
az egykori Sárkány játékbolt 

helyén alakítanak ki. A helyiséggel 
kapcsolatban korábban sokféle 
elképzelés felmerült: az önkor-
mányzat többször meghirdette 
bérbe adásra, de volt olyan öt-
let is, hogy vendéglátóhely lesz. 
A felújítás zajlik, remélhetőleg 
szeptemberben már használják 
a fiatalok, tette hozzá az ülésen 
Márki-Zay Péter polgármester.

Negyedmilliót kellene összegyűj-
tenie júliusban a Hódmezővásár-
helyi Állatvédők Egyesületének 
ahhoz, hogy ellássák az állatokat, 
parazitairtó szereket, gyógysze-
reket vásároljanak, és kifizessék a 
számláikat – közölte a civil szer-
vezet lapunkhoz eljuttatott köz-
leményében.

Nemrég írtunk róluk, amikor fel-
hívták a figyelmet, hogy a város-
ban is megduplázódott a kóbor 
cicák és kutyák száma, amely az 
időjárás miatt is van, de nagyon 
hangsúlyozták az állattartók fe-
lelősségét.

Eddig 13500 forintot gyűjtöttek, 
de ez egy heti élelmet sem fe-

dez az állatoknak Balogh Ernő, a 
szervezet elnökének elmondása 
szerint. Arról is beszélt, nem kap-
nak sem állami, sem önkormány-
zati támogatást, csak az állatba-
rátok támogatására számítanak, 
emellett a csapat saját pénzéből is 
támogatja az egyesületet.

Minden nap, minden hét és min-
den hónap fejtörést okoz, a bajba 
került és segítségre szoruló álla-
tok száma pedig folyamatosan nő.

– fogalmazott. Hozzátette, hogy 
kis létszám mellett is százezrek-
re van szükség ahhoz, hogy mű-
ködni tudjanak. A szervezetnél 
ugyanis a kutyusok havonta szív-
féreg megelőző tablettát kapnak, 

rendszeresen részesülnek külső 
és belső parazitamentesítésben, 
és mindennemű állatorvosi ellá-
tást megkapnak, az oltásoktól a 
chipig. Emellett a cicák is chippel 
vannak ellátva, mert ez is fontos.

Az egyesület az utóbbi hetekben is 
több új, segítségre szoruló állatot 
fogadott be, köztük süniket, ci-
cákat és kutyákat. Mini központ-
jukban folyamatosan telt házzal 
működnek. Az örökbefogadások 
száma nagyon alacsony, legutóbb 
pár napja lelt szerető családra 
Cucli és Csipesz akik több, mint 
egy éve voltak a szervezet gon-
dozásában. További információk 
Hódmezővásárhelyi Állatvédők 
Egyesülete Facebook oldalon.

Játszótérré minősítette át a hód-
mezővásárhelyi fenntartó a már-
télyi kalandparkot, mert így in-
gyenes lehet, amit a városvezetés 
korábban megígért. Így nem kell 
állandó felügyeletet tartani mel-
lette, bár azt ígérik, így is lesz, aki 
vigyáz az ott lévőkre. Ilyen for-
mában nyitott  ki a napokban.

Emellett a korábban sokszor a 

nagyobb mennyiségű eső után 

“sártengerben úszó” bejárat 

előtti részen eltávolították a ta-

lajt és 81 tonna folyami homokot 

szórtak ki. Emellett a biztonsági 

hiányosságokat is pótolták és egy 

magáncéget megkértek ennek el-

lenőrzésére.

Ahogyan korábban beszámol-
tunk, majd részletesebben is ír-
tunk róla: a HMSZ Nzrt-től a 
Hódmezővásárhelyi Futball Club 
(HFC) veszi át a városi stadion 
üzemeltetését, miután ezt támo-
gatta az – akkor még a járvány 
miatt véleményező – közgyűlés. A 
szerződést azóta aláírták, számolt 

be róla a Vásárhelyi TV.

Tudvalevő, hogy a stadion mint-
egy 25 millió forintos veszteség-
gel üzemel minden évben, mi nem 
jobban vagy rosszabbul fogjuk 
üzemeltetni, mint a HMSZ, ha-
nem másképpen, más prioritása-
ink lesznek – mondta el a csator-

na híradójának Horváth Zoltán, a 
HFC elnöke. (Egyébként fideszes 
önkormányzati képviselő.) Arról 
is beszélt: reméli, hogy ez hatéko-
nyabb lesz. A város tízmilliót így 
is átvállalt, ezen felül még tizenöt 
milliót kell beletennie a sportegy-
letnek a működtetésbe.

KÖZÖSSÉGÉPÍTÉS § Őszre már belakják

Ifjúsági klub lesz a volt Sárkányból

PÉNZT GYŰJTENEK § Kis létszám mellett is százezrek kellenek a működéshez

Tud segíteni? Veszélyben a 
vásárhelyi állatmentők működése

SZEZONNYITÁS § 81 tonna homokot hoztak

Játszótérré minősítették a mártélyi 
kalandparkot, hogy ingyenes lehessen

ÚJ KÉZBEN § Hatékonyabb működést remélnek

Aláírták a szerződést, a HFC 
kezeli a városi stadiont

Leggyakrabban szociális 
ügyekben fordulnak a hiva-
talhoz, például a rendkívü-
li települési támogatásért, de 
adóügyeket is intézhetünk és 
panaszbejelentést is tehetünk 
itt mondjuk kátyúkkal vagy 
zöldterületekkel kapcsolatban 
– mondta kérdésünkre. Az el-
sejétől (azaz holnaptól) a HVSZ 
Zrt. induló ingatlankezelő rész-
legébe kiszervezett lakásügy itt 
nem intézhető, csak tájékoz-
tatás kérhető erről, illetve az 
anyakönyvi ügyintézés igényli 
még az anyakönyv-vezetőket.
A Hódpress kérdésére Tatár 

Zoltán azt mondta, az átalakí-

tás kapcsán sem nem vettek föl, 

sem nem rúgtak ki embereket, 

átcsoportosítással oldották meg 

az öt ezzel foglalkozó ember ál-

láshelyének a feltöltését. Ke-

rültek át például a kiszervezés 

miatt megszűnő lakásügytől 

ide hivatali dolgozók. Emellett, 

miután a közös hivatalnak kö-

szönhetően a mártélyi ügyeket 

is el lehet itt intézni, egy márté-

lyi ügyintézőt is átvettek ide, a 

helyismerete miatt – ismertette 

lapunkkal a jegyző.

A koronavírus kapcsán ki-
emelten előtérbe került az 
egészségügyben dolgozók 
helyzete, fogalmazott a vásár-
helyi közgyűlés ülésén Nagy 
Péter, a jogi iroda vezetője. A 
munkájuk elismeréseként az 
önkormányzati tulajdonú la-
kásokban élők a lakbérekből 
25 százalék kedvezményben 
részesülhetnek.
A vita során Lőkösné Nagy 
Sarolta képviselő hozzátette: 
jobban örülne, ha a kedvez-
mény adható lenne, nem au-
tomatikusan járna, egy eset-
legesen magasabb jövedelmű 

dolgozónak nem feltétlenül 

kellene ilyen lehetőségben 

részesülni. Bálint Gabriella 

képviselő annak a véleményé-

nek adott hangot, hogy a szo-

ciális területen dolgozóknak 

is járhatna ez a kedvezmény. 

Márki-Zay Péter pontosított: 

tudják, hogy sok mindenki ér-

demelne még hasonló jutta-

tást, erre most nincs lehető-

sége az önkormányzatnak, az 

egészségügyi dolgozók ked-

vezményben részesítése régi 

terv, most ezt a hiányt kezelik.

ÜGYFÉLBARÁT REND § Nem kell keresgélni 
a városházán
Egyablakos ügyfélszolgálatot 
indított a polgármesteri hivatal

RÉGI TERV VOLT § Ezzel is elismerik a 
munkájukat

Lakbérkedvezményt 
kapnak Vásárhelyen 
az egészségügyi 
dolgozók  
Az önkormányzati bérlakások díjának negyedét 
elengedik nekik.
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Életet mentett egy hódmező-
vásárhelyi katona – szúrta ki a 
Magyar Honvédség Facebook-ol-
dalán a Szeged365 portál. A be-
jegyzés szerint Takács László 
őrvezető a harctéri életmentő 
képzettségének segítségével el-
látta azt a balesetet szenvedő nőt, 
akit egy autó akkor sodort el, mi-

közben egy buszmegállóban vá-
rakozott.
Takács a poszt szerint segítette 
a kiérkező mentők munkáját is, 
akik stabil állapotban vitték kór-

házba a sérültet. A baleset Szőre-
gen történt este hat után, az autós 
elsodort egy gyalogost, egy táblát 
és nekiment a buszmegállónak
(Baleset fotója: Szeged365)

Amit szabad 
Jupiternek...
A 2019. januári  “kihallgatáson”, 
noha ott volt az intézményve-
zető asszony, aki a “névtelen” 
feljelentést továbbította, nem ő, 
hanem a tankerületi igazgató vit-
te a szót. A bírósági tárgyaláson 
B. J. mindvégig szakmai, peda-
gógiai ügyként beszélt a az O1G 
kommentről, de a júliusi tárgya-
lási napon ebből a szerepből egy 
szembesítésnél kilépett. Ez a szó-
váltás talán segít megérteni, hogy 
szakmai, vagy politikai ügyről 
van-e szó:

“Utálják már a szülők, meg a 
gyerekek is, hogy politizálsz az 
intézményben. Egy pedagógus-
nak nem politizálni kell, hanem 
egy pedagógusnak tanítani kell, 
pontosan ezt mondtam el.” - 
állította B.J, amire K.Sz. tanár-
nő így reagált: “Na ezt találom 
nagyon képmutatónak, mert B. 
J. Lázár János megosztásokat 
közöl a Facebook-on, M. A. pe-
dig a fideszes polgármesterjelölt 
mellett kampányol.”

B. J. a bírósági tárgyaláson elis-
merte, hogy mintegy 50 oldalnyi 
kommentet gyűjtött ki K.Sz. ol-
daláról, de a tankerületi meghall-
gatáson csak az O1G-vel foglal-
koztak.

Politikai ügy
A Csongrádi Járásbíróságon a 
határozathozatal előtt Már-
ki-Zay Péter politikai támadás-
nak minősítette a feljelentést, azt 
mondta, az ügynek kizárólag po-
litikai oka van. 

“Mennyire kell figyelni, megfi-
gyelni valakit pártállami mód-

szerekkel követni a vélemény-
nyilvánítását, hogy egy egy óráig 
fent lévő kommentet rögzítsen, 
lemásoljon és ezt egy feljelen-
tésben, politikai zaklatás kereté-
ben az illető igazgatóhoz, majd 
a tankerületi igazgatóhoz eljut-
tassa. Én azt gondolom, hogy 
nekem, mint polgármesternek a 
valódi feladatom és kötelességem 
az, hogy minden politikai okból 
megalázott, megszomorított, 
megfenyegetett ember mellé ki 
kell álljak. És ez sokkal fontosabb 
társadalmi érdek, mint hogy önök 
szerint ezt a megalázást közvetve 
vagy közvetlenül követte el M. A., 
de még egyszer mondom, a kér-
dés nem az, hogy ott a helyszínen 
M.A. beszélt vagy nem, hanem 
összességében M.A., mint isko-
laigazgató ezt a személyt megfe-
nyegette, megalázta-e? És igen, 
amikor kitette ennek az eljárás-
nak, amikor ő jelentette fel, ami-
kor sunyított és aljas módon nem 
árulta el, hogy az ő feljelentésé-
re idézték be, és még érdeklődik 
nála, hogy tudja-e miért hívták 
be, mikor M.A. nagyon jól tudta, 
hogy az ő feljelentésére hívták 
be és nagyon jól tudta, hogy ott 
miről lesz szó. Ezt a színjátékot 
játszotta el vele. Ahogy kijöttek a 
megbeszélés helyszínéről ő rög-
tön közölte, hogy nem kap osz-
tályt.”

A bírónő azonban nem látta bizo-
nyítottnak, hogy az intézmény-
vezető politikai okból súlyosan 
megalázta és megfenyegette vol-
na munkatársát, ugyanakkor iga-
zoltnak látta a rágalmazás vétsé-
gét. A határozathozatal után azt 
mondta “Hogy B.J. megfenyeget-
te-e (K.Sz-t.) az semmilyen mó-
don nem képezi ennek az ügynek 
a tárgyát. Ezt felejtsük el.” 

Majd azt is mondta, hogy a “pe-
dagógusok politikai tevékenysé-
get nem folytathatnak”. Ezt - ed-
dig - nem gondoltuk volna.

HŐSIES HELYTÁLLÁS § A mentők munkáját is segítette

Megmentette egy 
szegedi nő életét egy 
vásárhelyi katona

FIGYELNEK § Egy komment 
következményei

Rágalmazás, 
vagy politikai 
ügy

A városban 62 évével Koz-
ma János a leghosszabb aktív 
szolgálati idővel rendelkező 
gyermekorvos. -     Gyerekek-
kel bánni amúgy is csak öröm, 
még akkor is, ha történetesen 
ez a kisgyerek nincs jól. Az anya 
vigasztaló szava, meg az orvos 
munkája elősegíti azt, hogy 
minél előbb talpra álljon és 

egészségesen szaladgáljon és 
nevessen. Mert a mi munkánk-
nak ez a lényege - mondta a 
Vásárhelyi Televízió kérdésére. 
 
A szintén évtizedek óta gyer-
mekgyógyászként dolgozó Se-
bők Mária odaadó gyógyító 
tevékenységét is ezzel a díjjal 

köszönte meg a város. -  Jól-
esik, hogy számon tartanak 
bennünket, elismerik munkán-
kat. De ez nemcsak az én mun-
kám. A gyermekgyógyászatban 
ez egy csapatmunka. Mi, a vé-
dőnők nélkül csak félemberek 
vagyunk és ugyanez igaz az 
asszisztenciára is - fogalma-
zott. 
 
Almási Györgyike Mária 60 éve 
gyógyítja a betegeket. Az is-
mert belgyógyász nagyon hálás 
a sorsnak, hogy egész életében 
ezt a hivatást gyakorolhatta.  
-   Mindig belgyógyász vol-
tam, már a kezdetektől. Először 
Gyulán, aztán ide kerültünk 
Hódmezővásárhelyre. Miután 
megalapították, kórházi orvos 
lettem. Nagyon szerettem a 
kórházi munkámat. Aztán jött 
egy új lehetőség, hárman let-
tünk csoportvezető főorvosok 
- foglalta össze. 

Az ünnepségen közreműködött 
Borsos Annamária zongoramű-
vész és Zoltán Péter klarinét-
művész.

ELISMERÉSEK § Három orvos a kitüntetett

Átadták a 
Hódmezővásárhely 
Egészségügyéért Díjakat
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Két fontos területen is érinti az 
önkormányzatok költségve-
tését a 2021-es költségvetést 
megalapozó, frissen beadott 
salátatörvény, egyik sem elő-
nyösen. A Népszava arról ír, 
eltörölnék, hogy a cégeknek 
már decemberben “fel kell-
jen tölteniük” az iparűzési adó 
90 százalékát. Mint a napilap 
emlékeztet: ez korábban azért 
okozott sok vállalatnak komoly 
fejtörést, mert az év végén még 
nem tudták pontosan, meny-
nyi lett az éves bevételük és 
ha rosszul becsült adat alapján 
fizették be a megfelelő száza-
lékot, akkor komoly bírságra 
számíthattak.

Ez most megszűnik azáltal, 
hogy csak májusban kell kifi-
zetniük a cégeknek a helyi ipa-
rűzési adót. Az önkormány-
zatok viszont fél évvel később 
jutnak a forráshoz, ráadásul 
erre az időre mégsem vehetnek 
fel hitelt, a kormány ugyanis 
visszavonta ennek az engedé-
lyezését.

Korábban ugyanis arról hatá-
roztak, hogy például erre az 
időszakra, decembertől máju-
sig – amíg megjön az iparűzési 
adó – rövid lejáratú, maximum 
200 milliárd forintos hitelt 
kormányzati engedély nélkül 
is felvehettek volna az önkor-
mányzatok. Most visszakoztak: 

a kormány azzal indokolta sa-
ját javaslatának visszavoná-
sát, hogy szerintük az ilyen, a 
fizetőképességet biztosító hi-
tel felvételének megtiltásával 
megakadályozható a helyi ön-
kormányzatok eladósodása és 
az újabb adósságspirál kiala-
kulása.

A javaslatot a törvényalkotási 
bizottság kormánypárti több-
sége megszavazta, így az vár-
hatóan beépül a törvénybe, 
bár a végső szót a plenáris ülés 
mondja ki – összegez a lap cik-
ke.

IPARŰZÉSI ADÓ § Májusban kell csak fizetnie a vállalatoknak

Később kapják meg az iparűzési 
adót az önkormányzatok és 
mégsem vehetnek fel hitelt a 
pótlására
Azt mondja a kormány, attól tart, hogy a december és május közti időszakra felvett 
hitelek adósságspirálba kevernék a településeket. A helyi vállalkozók viszont komoly 
bírságoktól szabadulhatnak meg.

RENDTEREMTÉS § Makói és kecskeméti 
példákat vettek alapul

Díjemeléssel érnék 
el Vásárhelyen, hogy 
ne utcán tároljanak 
építőanyagot
40, illetve 130 forintról 690 forintra emelték a havi, 
négyzetéterenkénti közterülethasználati díjat.

Havonta, négyzetméterenként 
690 forintot kell ezentúl fizet-
ni Hódmezővásárhelyen a köz-
terület használatáért –erről a 
legutóbbi közgyűlésen volt szó. 
Nagy Péter, a jogi iroda vezetője 
azzal indokolta egy korábbi, erről 
szóló helyi rendelet módosítását, 
hogy számos pontban elavult. 
Építőanyag utcán való tárolásával 
kapcsolatban a tarifák országos 
viszonylatban általában maga-
sabbak. Az építési engedély ki-
adásától számított egy éven belül 
Vásárhelyen eddig négyzetméte-
renként, havonta 40, egy éven túl 
130 forint volt a díj. Tájékozódtak, 
Kecskeméten és Makón 690 fo-
rint ez a tarifa, ettől kezdve Vá-

sárhelyen is, magyarázta.

Benkő Zsolt (Fidesz) képvise-
lő kijelentette, hogy ellenezi az 
ilyen mértékű emelést, nem sza-
vazza meg. Lőkösné Nagy Sarolta 
(MMM-Tiszta Vásárhelyért) erre 
azzal válaszolt, hogy a cél nem az 
önkormányzati bevétel növelése, 
hanem, hogy arra ösztönözzék a 
vásárhelyi lakosokat, ne közte-
rületen tárolják az építőanyagot, 
figyeljenek oda a környezetre. 
A rendeletet elfogadták, benne 
azzal a módosítással, hogy ettől 
kezdve öt év helyett legfeljebb két 
évig lehet építőanyagot utcán tá-
rolni.

Tarnay Kristóf Ábel
A Maruzsa Zoltán közoktatási 
államtitkár a vele való egyezte-
tésen örült annak, hogy a refor-
mátusok átvennék az iskolát, ám 
végül délután befutott a telefon 
Bán Csabától, hogy ezt mégsem 
tennék meg – mondta Putz Anita 
mártélyi polgármester sajtótájé-
koztatóján. A városvezető szerint 
az államtitkár azt mondta, nem 
tud mit tenni, az iskolabezárás 
már eldőlt. Beszélt arról, hogy – 
amint tegnap elsőként megírtuk 
– az önkormányzat és a szülők 
Aáry-Tamás Lajos oktatási om-
budsmanhoz fordulnak, hogy 
megállapítsa a tankerület dön-
tésének a jogszerűtlenségét és 
vonassa vissza velük azt.

Újságírói kérdésekre elmondta, 
azért nem tudták a katolikusok 
idéntől átvenni, mert ők új in-
tézményt akartak létrehozni, 
nem egy meglévő iskola új te-
lephelyét, amelyre lehetőség lett 
volna úgy is, hogy kicsúsztak a 
februári, a fenntartóváltás beje-
lentéséhez a törvény által előírt 
határidőből, mivel csak később 
értesültek az iskolabezárás ter-
véről. A polgármester akár egy év 
után is újranyitná az intézményt. 
A szülők nem akarják városi, na-
gyobb létszámú iskolába vinni 
sokszor nehézségekkel is küzdő 
gyerekeiket, ezért kivárnak, bíz-

nak az oktatási jogok biztosában.

Az államtitkár örült 
volna, ha átveszik
– Nagyon kedvesen fogadott 
minket, de azt mondta, teljesen 
mindegy, mit csinálunk, ez a do-
log már el van döntve, szeptem-
bertől nem fogja tudni kinyitni a 
mártélyi iskola a kapuit – idézte 
fel lapunk kérdésére a Maruzsá-
val való egyeztetést Putz Anita.

“Utána győzködtük, próbáltunk 
ráhatni magánemberként és ál-
lamtitkárként”

– emlékezett vissza. Elmond-
ták neki, hogy egyeztettek a 
reformátusokkal, és – ahogy 
akkor állt -, átvennék, amely-
nek a polgármester elmondása 
szerint örült is az államtitkár. 
“Mi vállaltuk, hogy a létszámot 
föl fogjuk tornázni, ez egy egy-
házi beállítottságú falu vallásos 
emberekkel” – tette hozzá. Ezt 
követően tudták meg, hogy ez 
mégsem sikerül.

– Mindent hajlandóak lettünk 
volna fizetni, minden segít-
séget felajánlottunk – mond-
ta Putz arra, hogy Bán Csaba, a 
Hódmezővásárhely-Ótemplo-

mi Református Egyházközség 
lelkipásztora szerint rosszak a 
körülmények és sokmilliós mí-
nuszra jöttek volna ki. A polgár-
mester egyébként megköszönte 
Bán munkáját, aki szerinte el-
ment a végsőkig és egy nagyon 
igaz embert ismert meg a sze-
mében.

Várják az 
ombudsman 
válaszát
“Államtitkár úr elismerte, hogy 
Balázs József tankerületi veze-
tő hibázott, mert neki már ok-
tóberben kellett volna utalnia 
arra, hogy ha valamit nem talál 
rendben és ez nem történt meg. 
Mindennel meg volt elégedve és 
távlati tervekről is beszélt”

– mondta a polgármester arról, 
hogy szerinte a tankerület több-
ször is szabályt sértett, amikor 
későn jelentette be, hogy bezár-
ná az oktatási intézményt.
Ezért Aáry-Tamás Lajoshoz, az 
oktatási jogok biztosához for-
dultak, akitől azt szeretnék el-
érni, állapítsa meg, hogy jogta-
lan volt az eljárás és kötelezze a 
tankerületet arra, hogy legalább 
még egy évig tartsa fenn az is-

kolát. A beadványt múlt pénte-
ken tette meg az önkormányzat, 
majd külön tettek egyet a szülők 
is. Most erre várják a választ.

A Hódpress birtokába került be-
adványban azzal érvelnek, hogy 
a döntés meghozatala előtt nem 
történtek meg a köznevelé-
si törvény által előírt szükséges 
egyeztetések. Emellett azt is le-
írják, a település demográfiai 
adatai alapján fenn kell tartani 
az iskolát.

Lapunk kérdésére arról is beszélt 
Putz Anita, hogy a tankerület 
közleményével ellentétben ko-
rábban soha nem kaptak minő-
ségi problémákkal kapcsolatos 
jelzést.

Egy év után is 
újranyitnák
A reformátusok azért tudták vol-
na már idén átvenni, mert egy 
már meglévő hódmezővásárhe-
lyi iskola új telephelyeként nem 
kell átmenni ugyanazon a proce-
dúrán, mint új intézmény esetén. 
Ezt azonban a katolikusok nem 
akarták megtenni, új intézményt 
indítanának, ezt csak egy év ki-
hagyás után tudnák megtenni, 
a városvezető szerint azonban 

nem adják fel a küzdelmet, és 
ha úgy alakul, akár a következő 
tanévben is újranyitnák az in-
tézményt.

A sajtótájékoztatón – ahogy 
portálunk exkluzív élő közve-
títésén is látható – többször is 
a helyi érintett szülők is közbe-
szóltak, elmondták véleményü-
ket. Azt firtató kérdésünkre, mit 
tennének, ha negatív döntést 
hoz az ombudsman, azt felelték, 
nem erre készülnek, bíznak az 
igazukban.

A fórumon többször előkerült 
Lázár János, a térség fideszes 
önkormányzati képviselőjének 
neve, akit kértek, hogy álljon 
a mártélyi iskola mellé, de el-
mondásuk szerint nem érték el. 
Többen elmondták egyébként, 
hogy a mellett, hogy a falu éle-
tét is visszavetné, ha nem len-
ne iskolája, nem is akarják a kis 
közösség helyett harmincfős 
osztályba küldeni a gyerekeiket 
Vásárhelyre.

A mártélyi polgármester meg-
látása: a köznevelési törvény 
szerint Mártélyon iskolát a tan-
kerület köteles fenntartani. A 
mártélyiak bíróság elé viszik az 
ügyet, ezt az információt lapunk 
kérdésére megerősítette Putz 
Anita.

OKTATÁS § Bíróságra viszik az ügyet a falubeliek

Mártélyi iskola: bíznak az ombudsmanban, 
de akár egy év után is újranyitnák
Maruzsa Zoltán államtitkár is örült volna, ha átveszik a mártélyi iskolát a reformátusok, majd szóltak, hogy mégsem – erről beszélt Putz Anita 
sajtótájékoztatóján. Az oktatási jogok biztosától várják, hogy kikényszeríts, hogy a tankerület még egy évig tartsa fenn a mártélyi iskolát, amíg 
átveheti a katolikus egyházmegye. A szülők kitartanak, nem keresnek új iskolát.



HODPRESS.HU

5.VÁROSUNK

MILLIÁRDOK NYOMÁBAN § BM-tartozások, 
jogtalan felhasználás

Felelőtlen, szabálytalan 
gazdálkodásról ír 
Gyöngyösi Ferenc
Újabb Facebook bejegyzésekben fejti ki a képviselő, 
milyen gazdasági problémákkal szembesült.

Megveszi a hódmezővásárhelyi 
Ótemplomi Református Egyház-
község az Andrássy út 33. szám 
alatti ingatlant, szeptemberben 
már iskola lesz benne. Ahogy arról 
a delmagyar.hu helyszíni tudósí-
tása beszámol, ezt istentiszteleten 
jelentette be Bán Csaba lelkész.

Az egyházközség fenntartásában 
Vásárhelyen három oktatási in-
tézmény van, a Bethlen-gimná-
zium – ezzel együtt a Szathmáry 
Kollégium -, az Aranyossy- és a 
Szőnyi-iskolák. Ahogy korábban 
beszámoltunk a régóta húzódó, 
olykor heves szócsatákkal ter-
hes ügyről: azt, hogy a Szőnyi-
ben fennálló helyhiányt orvosolni 
szeretnék, 2018-ban jelezték az 
önkormányzatnak. Akkor nyáron 
megszavazta a közgyűlés, hogy a 
Petőfi utca 6. számú épület egé-
szét használatba adják a refor-
mátusoknak, később azonban jogi 
akadályokra hivatkozva már csak 
egy részét adta volna a város. Idén 
az önkormányzat felajánlotta az 
egyházközségnek, hogy három 
ingatlana közül kettőt – a ma Al-
földi Galériaként működő ógim-

náziumot, a Petőfi u. 6. szám alatti 
volt iskolaépület, vagy a jelenleg 
is az egyházközség által használt 
Aranyossy-iskolát – megvehet-
nek. Úgy tűnik, ezek a tárgyalások 
nem vezettek eredményre.

Az istentiszteleten azt mondta 

Bán Csaba: a gyülekezet 25 millió 
forint támogatást kap a vásárlás-
ra, összesen 72 millió forintért 
megveszik az Andrássy úti épü-
letet, amely 371 négyzetméter és 
1070 négyzetméteres telken áll. 
Úgy tudjuk, korábban az akko-
ri nyugdíjbiztosítási igazgatóság 

működött ott, évek óta üresen áll. 
A megyei lap írása szerint szep-
tember 1-től átmenetileg szeret-
nének ott helyet biztosítani 3 első 
osztály 60 kisdiákjának.

Márki-Zay Péter polgármester a 
Vásárhelyi Televízió riportjában 
arról beszélt: július végéig kellene 
nyilatkozni a református egyház-
nak arról, hogy vásárol-e ingat-
lant Hódmezővásárhely önkor-
mányzatától. Ha ezzel nem élnek 
és a lapzártánk után megtartott 
rendkívüli közgyűlés jóváhagyja, 
még mindig fennáll a városnak az 
az ajánlata, amely szerint a Petőfi 
utca 6. szám alatti iskolaépület 1. 
emeletén 7 tantermet és 4 egyéb 
helyiséget ingyenes használatba 
vegyenek a Szőnyi Benjámin Ál-
talános Iskola számára. Ameny-
nyiben ez a terület kevésnek bi-
zonyul az intézmény számára, 
még mindig dönthetnek úgy, 
hogy megvásárolják az egészet.   
Az iskolafenntartó számára már 
a korábbiakban is felajánlották az 
üresen álló épület emeletét, ám 
akkor nem fogadták el, mivel ők 
az egészet szerették volna ingye-

nes használatba venni, emléke-
zett vissza. Mindeközben a Szőnyi 
megvásárolt egy másik ingatlant 
az Andrássy úton oktatási célok-
ra. A polgármester meglepőnek 
tartja, hogy a reformátusok 3 első 
osztály indításához ingatlant vá-
sároltak, és 75 + 25 millió forintot 
költenek az épületre, miközben a 
Petőfi utcai emelet használatával 
ez a 100 milliós pénzköltés szerin-
te teljesen felesleges. Márki-Zay 
Péter a VTV-ben azt is mondta, 
hogy ezt a 100 milliót költhették 
volna a Petőfi utcai épület megvá-
sárlására, annak első részleteként.
 
Azt egyelőre nem lehet tudni, 
hogy amennyiben a református 
iskolafenntartó elfogadja az ön-
kormányzat által felajánlott épü-
letrészt, mi lesz a sorsa a most 
megvásárolt, és felújítás előtt álló 
Andrássy úti ingatlannak.

Gyöngyösi Ferenc hódmezővá-
sárhelyi önkormányzati képvi-
selő a Facebook oldalán mutatja 
be azokat az iratokat, amelyek 
az előző városvezetés idején 
készültek. A bejegyzéseiről ko-
rábban beszámoltunk, szó volt 
egyebek Legutóbb kiugró étter-
mi számlákról írt, korábban te-
rítéken volt a Szent István-na-
pi rendezvények kiadása, és az 
is, hogy állt a város büdzséje a 
2018-as időközi választás ide-
jén, vagy informatikai hiányos-
ságokról.

A vissza nem térítendő támo-
gatásokról, melyet a város a 
Belügyminisztériumtól kapott 
azt írja: céltámogatások voltak. 
Ez azt jelenti, hogy csak előre 
meghatározott célokra lehetett 
felhasználni. Nem így történt, 
ezért az elmúlt két évben a BM 
visszafizetési kötelezettséget 
határozott meg a 2012-2014 kö-
zötti szabálytalan felhasználás 
miatt.
“Lehetőséget kaptunk 2018 áp-
rilisában egy utolsó utáni hiány-
pótlásra a benyújtandó számlák 
tekintetében, valamint a rest-
anciánk 12 havi részletben való 
megfizetésére is. Ezeket a visz-
szafizetéseket ügyleti kamat-
tal terhelve minden hónapban 
utaltuk a Magyar Államkincstár 

irányába, és ennek következté-
ben összesen 254,7 millió fo-
rintot fizettünk vissza a korábbi 
városvezetés felelőtlen, és sza-
bálytalan gazdálkodása miatt.” 
– írja.

Egy újabb bejegyzésben úgy 
folytatja, egy kormányhatá-
rozatban rögzített 400 millió 
forintos vissza nem térítendő 
céltámogatással sem számolt el 
maradéktalanul Vásárhely ko-
rábbi vezetése. Jogtalan felhasz-
nálás címén 157 millió forint 
visszafizetési kötelezettség há-
rult a városra, melyet egy utolsó 
hiánypótlással sikerült 2018. év 
végére 97 millió forintra csök-
kenteni.
“Az Államkincstártól kapott 
részletfizetési lehetőséggel élve 
12 hónap alatt visszafizettük 
a (97,4 millió forint tőke+31,5 
millió forint kamat) tartozá-
sunk.”

Felidézi, hogy Benkő Zsolt ön-
kormányzati képviselőt az utób-
bi közgyűlésen elismerte a sza-
bálytalanságokat, majd szóvá 
tette, hogy miért nem kértek ta-
nácsot az előző hivatali vezetés-
től. Gyöngyösi szerint nem lett 
volna célravezető ezt azoktól 
kérni, akik nem voltak jó gazdái 
a támogatásoknak.

Kerítéssel vették körül, és szem-
mel láthatóan felújítási munkákat 
végeznek a hódmezővásárhelyi 
Kutasi úti emlékművön. Azt az 
1919-es román megszállás idején 
mártírhalált halt áldozatoknak 
emlékére emelték az események 
50. évfordulóján. Azzal, hogy 2011 
óta a Magyar Állam tulajdonában 
van, tulajdonképpen egy véletlen 
folytán szembesültek a vásárhe-
lyi városházán. Karbantartásra 
szólította fel az önkormányzatot 

a járási hivatal, de kiderült, hogy 
a Magyar Nemzeti Vagyonkezelő 
Zrt. felügyeli, a város nem végez-
het rajta munkálatokat, csak az 
állam.

A tulajdonos Magyar Nemzeti Va-
gyonkezelő Zrt. májusban arról 
tájékoztatott: felmérték az épít-
mény állapotát, a szakértői véle-
ményezés után megkezdődhet a 
helyreállítás. Most azt kérdeztük 
a társaságtól, mekkora összegből 

újul meg, mikor készül el, ki végzi 

a munkát? Egy kérdésre kaptunk 

választ.

“Ezúton tájékoztatjuk, hogy az 

emlékmű helyreállítása – a mű-

szaki szakértői véleményben 

foglalt műszaki tartalommal – 

jelenleg is zajlik. A munkálatok 

tervezetten 2020. július közepé-

re fejeződnek be.”

A vásárhelyiek a helyszínnek is és 

a történelmi eseménynek is nagy 

jelentőséget tulajdonítanak, tisz-

telettel adóznak az emlékek előtt, 

a tragikus eseményekről év-

ről-évre megemlékeznek. Ahogy 

A vásárhelyi ellenzék hangja című 

fideszes kiadványban láttuk, a 

kivégzések évfordulójának előes-

téjén ebben az évben emléktáblát 

avatnak a Nagy Dezső-tanyánál.

LAKÓHÁZBÓL SULI § Közben mégis kérnék a Petőfi utcai helyet is

Iskolabővítéshez ingatlant vesznek a 
vásárhelyi reformátusok
Nem jutottak dűlőre az önkormányzattal, az egykori nyugdíjigazgatóság épületét vették meg a reformátusok.

GAZDÁRA LELT § Csak azt árulták el, mikor lesz kész

Helyreállítják a Kutasi úti 
emlékművet
Véletlenül derült ki, hogy az állam feladata a felújítás.
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ÚJRANYITÁS § Kérjen időpontot!

Félgőzzel, de működik 
az ügyfélközpont

Olvasóink érdeklődtek, utá-
najártunk, hogy működik az 
ügyfélfogadás a hódmezővá-
sárhelyi városházán, a Hősök 
tere felől megközelíthető ügy-
félközpontban.
Az irodákat a korlátozások eny-
hítését követően megnyitot-
ták, de nem mindegy, milyen 
ügyben mennénk, nem biztos, 
hogy érdemes időpont fogla-
lása nélkül érkezni. A távhő és 
a hulladékszállítási ablakoknál 
ülő munkatársak információ-
ink szerint a szokott rend sze-

rint fogadják a lakosokat, az 
NKM és az Alföldvíz esetében 
viszont, ha az online ügyintézés 
helyett személyesen szeretnénk 
intézkedni, előre kell időpontot 
kérni. Az elérhetőségeket min-
den fogyasztó a szolgálatótól 
kapott levelekben találja, vagy a 
www.nkmenergia.hu és a www.
alfoldviz.hu honlapokon. Ener-
giaszolgáltatóknál a hívha-
tó szám 20-as, 30-as és 70-es 
előhívóval egyaránt 474-9999, 
az Alföldvíz száma 80/922-334.

Tavaly nem tudta megismé-
telni 2018-as teljesítményét 
Hódmezővásárhely egyik leg-
nagyobb foglalkoztatója, és a 
2020-as kilátások sem túl ked-
vezőek. 2019-ben alig haladta 
meg a 24 milliárd forintot éves 
nettó árbevételük, míg 2018-
ban ez a szám megközelítette 
a 26 milliárdot – ez derült ki 
a céginformáció.hu-n közölt 
adatokból. 

“A Villeroy & Boch Magyaror-
szág Kft. bevételének 85%-a 
európai eladásból származik. 
A tavalyi év második felében 
már számos európai országban 
megállt a piaci növekedés, sőt 
egyes országokban piaci csök-
kenéssel kellett szembenéznie a 

vállalatcsoportnak. Ezt a visz-
szaestését csak részben tudtuk 
kompenzálni a még növekvő 
hazai piacról származó bevéte-
leinkkel, így 2019-ben a vállalat 
bevételei, adózás előtti ered-
ménye és az adózott eredménye 
is csökkent” – közölte megke-
resésünkre a vállalat.

Hozzátették, az idei év eddi-
gi teljesítésére jelentősen rá-
nyomja a bélyegét az Európában 
is jelenlévő koronavírus-jár-
vány, hiszen számos országban 
érvényben vannak, voltak kü-
lönféle korlátozó intézkedések, 
amelyek negatív hatásai meg-
jelennek az iparágukban, így az 
eladásaikban is.

Május elején még 774 főt fog-

lalkoztatott a vásárhelyi cég, 

júniusban már csak 765 volt a 

dolgozói létszám. Ezzel kap-

csolatban azt írták lapunknak: 

“a vírus elleni védekezés, il-

letve a legtöbb célpiacunkon 

tapasztalható csökkenés miatt 

az elmúlt időszakban a vállalat-

csoport korlátozta a termelését 

a gyártóhelyein, így hazánkban 

is. A vállalat fő célja mindezek 

ellenére továbbra is a munka-

helyek megtartása, ugyanakkor 

a bevezetett intézkedések miatt 

minimális fluktuáció tapasz-

talható a vállalatunknál, amely 

egy ekkora szervezetnél termé-

szetes.”

“Újabb 8,5 milliárd forint érke-
zik a vásárhelyi villamosvasút 
fejlesztésére. A Magyarországon 
egyedülálló beruházás 15 ezer 
ember mindennapjait teszi ha-
marosan könnyebbé” – írta ki 
Facebook-oldalára Lázár János.

A fideszes országgyűlési kép-
viselő posztja szerint ebből 
biztonságosabbá tudják tenni 
a járatokat és további négy, a 
szakaszon a későbbiekben köz-
lekedő vonatot be tudnak sze-
rezni.

Többször járt Orbán Viktornál, 
hogy meggyőzze, hogy nyolc 
helyett tizenkét szerelvényt 
rendeljen a kormány a Hódme-
zővásárhely és Szeged közötti 
tram-train-vonalra, mert sze-
rinte a naponta ingázó 15 ezer 
embert csak így tudják kiszol-
gálni – erről már kormánykö-
zeli Rádió7 műsorában beszélt 
Lázár. “Másfél évig győzköd-
tem a kormányzatot, hogy va-

lószínűleg több járműre lesz 
szükségünk a tervezett nyolcnál 
ahhoz, hogy ki tudjuk szolgál-
ni az utasokat” – fogalmazott. 
Arról is beszélt, a tram-train a 
reggeli és délutáni csúcsidőben 
12-15 percenként közlekedik 
majd, általa “a vásárhelyi Kál-
vin tér 30 percnyire kerül a sze-
gedi Széchenyi tértől”.

Nem lehet tudni, melyik másfél 
évre gondol Lázár, ugyanis már 
2017-ben is 8+4 dízelvillamos-
ról volt szó. Akkor, amikor a po-
litikus arról írt egy közlemény-
ben, hogy a Hódmezővásárhelyt 
Szegeddel összekötő villamos-
vasúti rendszer ellehetetlenülni 
látszik, miután a kocsik közel 
kétszer annyiba kerülnének, 
mint azt eredetileg tervezték.  
Lázár akkor súlyos előkészítési 
hibák, üzleti érdekek nyomása 
miatt azt akarta javasolni a ka-
binetnek, hogy az aránytalanul 
megnövekedett költségek mel-
lett ne vállaljanak kötelezett-

séget a beruházás megvalósí-
tására. Ezzel vitába keveredett 
a járműveket szállító Stadlerrel, 
és a fejlesztési minisztérium-
mal is. A cég akkor azt írta, hogy 
csak 16 %-kal kerülnek többe a 
vonatok, mint az előzetes becs-
lés. A teljes beruházás költségei 
viszont jelentősen megemel-
kedtek: az eredetileg tervezett 
23 milliárd forintból először 
48,5 mrd lett, most pedig már 
közel 70 milliárd forintnál tar-
tanak. Lázár János most arról 
is beszélt, hogy 2-4-2-4 felál-
lásban, 2022-ig érkeznek meg a 
vonatok Hódmezővásárhelyre. 
A városban elmondása szerint 
a vasúti pálya lényegében elké-
szült, az építkezés a végső sza-
kaszában van. A beruházás által 
a közvilágítást is átalakítják a 
nyomvonal mentén, a nagyál-
lomásnál pedig járműpark épül. 
Közben a járművek spanyolor-
szági kivitelezése a végéhez kö-
zeledik és már a tarifarendszer 
kialakításán dolgoznak.

NAGYBERUHÁZÁS § Közel 70 milliárdnál tartunk

Jön még 8 és fél milliárd a 
tram-train-re

TERMELÉSKORLÁTOZÁS § Kilenccel kevesebb dolgozó egy hónap 
alatt 

Kétmilliárddal csökkent 
a Villeroy & Boch 
árbevétele
2019-ben 24 milliárd 118 millió forint volt a nettó árbevétele a vásárhelyi vállalatnak, 
ami közel 2 milliárd forinttal kevesebb, mint a 2018-as forgalom. Az idei teljesítményükre 
jelentősen rányomja a bélyegét az Európában is jelenlévő koronavírus-járvány.

A lapzártánk után tartott szer-
di rendkívüli közgyűlésen ke-
rült napirendre a vandalizmus 
és a korrupció elleni nemrég 
elfogadott rendelet módosítá-
sa, mely pontosítja a rendele-
tet. Erről a Hódpress.hu-nak 
Márki-Zay Péter azt mondta: 
a közösségi együttélés sza-
bályainak megsértése közül 
egyedül az illegális szemétle-
rakással kapcsolatos bizonyí-
ték ér nyomravezetői díjat. A 
polgármester azt írta közössé-
gi oldalán, hogy „Vásárhelyen 
csak a bűnözőknek van mitől 
félniük, de a Fidesz aggálya-
ira tekintettel szerdán a köz-
gyűlés ismét napirendre tűzi a 
rendeletet és egyértelműsítik, 
csak az önkormányzat anyagi 
érdekeit súlyosan érintő visz-
szaélések bejelentőit jutal-
mazzák, ezzel milliókat taka-
ríthatnak meg. 
Ez azt követően került elő, 
hogy az önkormányzat elfo-
gadta a vitatott, a kormány-
párt által “spiclitörvénynek” 
gúnyolt rendeletét arról, hogy 
nyomravezetői jutalmat kap-
nak azok, akik bűncselekmé-

nyekre bizonyítékkal szolgál-
nak. Az önkormányzat döntése 
ellen két civil szervezet om-
budsmanhoz fordult és úgy 
tudjuk, a megyei kormányhi-
vatal is kritizálta.
A polgármester erről a portál-
nak azt mondta, nem nekik, 
hanem a rendőrségnek kell 
jelenteni ezeket az ügyeket 
és - ha az ügyből jogerős íté-
let születik - ők is fizetik ki a 
pénzt, a város csak felajánlja 
az ehhez szükséges összeget. 
Azoknak a törvényi hivatko-
zásoknak a listájában szere-
pel a rendeletben a közössé-
gi együttélés szabályainak a 
megsértése, melyek megsér-
tésére bizonyítékokat várnak. 
Ezt azonban banális dolgokkal 
(nem megfelelő zászló kitűzé-
se, vagy rossz fűnyírás) is meg 
lehet szegni. Márki-Zay kér-
désünkre már akkor azt mond-
ta, képtelenség, hogy ilyenek-
ből jogerős ítélet szülessen, de 
most szövegszerűen beleír-
ják a rendeletbe, hogy ebből a 
passzusból kizárólag az illegá-
lis szemétlerakás számít. 

JUTALMAZÁSI RENDELET § A bizonyítékokat 
a rendőrségnek kell leadni, az önkormányzat 
csak felajánlja a jutalmat

Pontosítják a rendeletet 
a kritikák után
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TEAKWONDO §    

Acsai Vivien bronzérmes lett 
az Eb-n, új versenyruhát is 
kap ajándékba
Acsai Vivien bronzérmes lett az online poomsae taekwondo Európa-bajnokságon – csupán 83 
századdal maradt el a győztes eredménytől. A hazai szövetség egy hivatalos versenyruhával 
ajándékozza meg a vásárhelyi versenyzőt.

ÚSZÁS §    
Más néven folytatja a 
NICS-HSÚVC
Egy úszó klub lesz Hódmezővásárhelyen, a vezetőségbe az 
önkormányzat is delegálhat tagot. A NICS-HSÚVC is július 
15-én tartja közgyűlését, közvetlenül a Hód Úszó SE után.

KÉZILABDA §    
Július végén kezd a HLKC

Bíró Dániel
Befejeződött az Online KWON 
Open, a színes öves formagya-
korlatosok versenye, ahol a be-
küldött videókat értékelték a 
bírók és hirdettek eredményt. A 
magyar indulók közül Acsai Vi-
vien érte el a legjobb eredményt, 
a harmadik helyen zárta a meg-
mérettetést a juniorok 17 fős 
mezőnyében.

A legjobb nyolc közé összesen 
öt magyar is eljuthatott, Acsai 
Vivien pedig bronzérmet nyert, 
csupán 83 századdal maradt el a 
győztes eredménytől. A Magyar 
Taekwondo Szövetség egy hiva-
talos WT poomsae versenyruhát 
ajándékoz az előzetesen meg-
hirdetettek szerint a bronzér-
mes tehetségnek.

Hazánkból 12 versenyző indult, 
ennek több mint felét a Máté 
Taekwondo lelkes jelentkezői 
tették ki.

– A korábbi online formagya-
korlat verseny sikerén felbuz-
dulva az Európai Szövetség által 
meghirdetett színes öves meg-
mérettetésen is részt kívántunk 
venni. Több olyan versenyzőnk 
is volt, akik szerették volna ki-
próbálni magukat az online 
térben. A videók készítésénél is 
láttam a gyerekeken azt a druk-
kot, amit egy igazi verseny előtt 

látok rajtuk – mondta el Máté 
Gergő.

A versenyt két övfokozati kate-
góriában rendezték meg, kezdő 
és haladó csoportokban. Nehe-
zebb helyzetben voltak a hala-
dók, a zöldtől fekete csíkosig, 
mert olyan gyakorlatokat is 
meg kellett tanulniuk rövid időn 
belül, amikkel még sosem talál-
koztak azelőtt. Bonyolultabbnál 
bonyolultabb próbatétellel volt 
tele az időszak.

A felkészülést Máté Mirabella, 
fekete öves mester vezette. – A 
versenyzőkkel a videók elké-
szülése előtti napokon, a minél 
jobb felkészülés érdekében sze-

mélyesen foglalkoztam egy-egy 
órát, és igyekeztünk a még kriti-
kus pontokon javítani, csiszolni 
– mondta Máté Mirabella.

– A versenyre külön formagya-
korlat edzésekkel, egyénileg és 
a csapattal is készültem. A sok 
belefektetett munka és energia 
miatt számítottam egy dön-
tős helyezésre. Nagyon örülök, 
hogy ezt el tudtam érni, és külön 
megtisztelő, hogy a Magyar Ta-
ekwondo Szövetség is elismeri a 
munkámat – nyilatkozta Acsai 
Vivien, aki a nyáron szeretne 
felkészülni a következő verse-
nyekre, hogy a legjobb formá-
ját hozhassa az elkövetkezendő 
időszakban.

Mozgalmas nap lesz a Gyarmati 
Dezső Sportuszodában: mindkét 
vásárhelyi úszó klub akkor tartja 
közgyűlését, és a tanácskozások 
legfőbb napirendi pontja a Hód 
Úszó SE beolvadása lesz. Előbb 
azonban az átláthatóság jegyé-
ben a pénzügyi és könyvvizsgá-
lói beszámolókról szavaznak a 
tagok.

A lapunkhoz eljuttatott, és mind-
két fel által aláírt szándéknyilat-
kozat szerint – a meghívók alap-

ján időrendben is előbb – a Hód 
Úszó SE közgyűlése dönt a NICS-
HSÚVC-be való beolvadásról. A 
két egyesület tagsága határoz 
arról is, hogy a beolvadás után a 
klub elnökségébe kik vállaljanak 
vezető szerepet, ám a felek elő-
zetesen azt is jóváhagyták, hogy 
a vásárhelyi önkormányzat ta-
gokat delegálhat az új elnökség-
be, amelynek egyik első feladata 
lesz, hogy a névváltoztatásra ja-
vaslatot tegyen a közgyűlés szá-
mára.

A női NB II-ben résztvevő együt-
teseket hat 12 csapatos csoportba 
osztja be a kézilabda szövetség, a 
versenykiírás szerint a területi el-
osztás azonban nem feltétlenül lesz 
azonos a 2019-2020. évi besorolás-
sal.  
Tavasszal a feljutásra is esélyes 
volt a HLKC csapata, ám a sportá-
gi szövetség döntése értelmében a 
2019/2020-as szezont törölték. A 
következő idényre vonatkozó sza-
bályzat alapján a csoportok győzte-
sei közül a két legtöbb pontot szerző 
gárda jogot szerez az NB I/B-s indu-
lásra, míg a többi csoportgyőztesnek 
osztályozót kell játszania a feljutá-
sért.  
- Nagy változások szerencsére nin-
csenek. Távozó játékosunk nem iga-
zán van, egyedül Klemm Kata, aki 
tanulmányai miatt most felfüggeszti 
a játékot, de rajta kívül nincs távo-
zó – mondta a jövőbeni keret kap-
csán Dankó Ervin. - Azt gondolom, 
hogy ez már önmagában is erősítés, 
hiszen az a játékrendszer, amit mi 

elkezdtünk, akár támadásban, akár 
védekezésben, az elég sikeresnek 
mutatkozott tavasszal. Ezt nem kell 
újratanulni, hanem inkább tudjuk 
még fejleszteni. Ennek fényében vi-
szont szeretnénk igazolni néhány 
játékost. Örömhír, hogy Dorozsmá-
ról sikerült Vér Viktóriát leigazol-
nunk, aki mindenképpen erősítés, 
hiszen fiatal kora ellenére - 1999-es 
születésű - mégis egészen rutinos 
játékosnak mondható, az NB I-ben 
és NB I/B-ben is játszott, ő komoly 
erősítés lehet - nyilatkozta a veze-
tőedző.
A tervek szerint nem Vér Viktória 
lesz az egyetlen új játékos. Szintén 
Dorozsmáról érkezik, mondhatni 
hazatér Balog Dóra, aki balkezesjá-
tékosként fontos szerepet kaphat a 
csapatban. Valamint a további iga-
zolásokügyében még zajlanak az 
egyeztetések. A közös munka meg-
kezdésének időpontja, azonban már 
biztos: július 27-én kezdődik a fel-
készülés. Az első bajnoki fordulót 
szeptember 13-án rendezik.
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A nagyobb nyári fesztiválok kö-
zül sok elmarad, a nyár végiek 
közül azonban többen megúsz-
ták – ilyen a Szegedi Ifjúsági 
Napok, amely nagy érdeklődés-
re számít emiatt. (Az érem má-
sik oldala mondjuk, hogy egy 
sor másikat meg rászerveztek.) 
Több külföldi fellépőt – Jason 
Derulo, John Newman, a Rudi-
mental és a Russkaja – már egy 
sor hazaival együtt bejelentet-
tek, most azonban újabb fellé-
pőket hoztak nyilvánosságra.

A Szeged365 cikke szerint idén 
jön a SZIN-re a Punnany Mas-
sif, a Paddy And The Rats, a Kis-

csillag, az Irie Maffia, az Intim 
Torna Illegál, a Vad Frutti, Bël-
ga, a Bohemian Betyars, a Szabó 
Balázs Bandája, a Péterfy Bori & 
Love Band, Krúbi, a Fish!, a The 
Qualitons, a Cloud9+, az Esti 
Kornél, a New Level Empire, a 
Csaknekedkislány, a PASO, a 
Supernem és a Pál Utcai Fiúk 
is. Közben a fesztiválszervezők 
közzétették közösségi oldalu-
kon a színpadok szinte teljes 
napi koncert-beosztását. A ko-
rábban ismertetettek közül ér-
demes kiemelni a Bagossy Brot-
hers Company-t, a Magna Cum 
Laudét, a Margaret Island-et és 
a Follow the Flow-t.

Július 1-jén megnyitottak a 
közönség előtt a Tornyai Já-
nos Múzeum és Közművelődési 
Központ kiállításai – közölte 
Miklós Péter, a központ igaz-
gatója. Így majdnem négy hó-
nap kényszerszünet után újra 
mehetünk a hozzájuk tarto-
zó intézmények kiállításaira a 
Tornyai János Múzeumba, az 
Alföldi Galériába, az Emlék-
pontba és a Magyar Tragédia 
1944 Kiállítóhelyre.

A Tornyaiban a látogatókat a 
Hétköznapok Vénuszai című 
állandó kiállítás és a Látvány-
raktár mellett várja a Kiss Lajos 
néprajzkutató, múzeumigazga-
tó életét és tevékenységét be-
mutató Múzeumőr című kiállí-
tás, valamint a közgyűjtemény 
2019. évi gyarapodásából vá-

logató, Kiss Lajos nyomdokain 
haladva című tárlat is.

Szerdától az Alföldi Galériában 
Az Alföld művészete – a kezde-
tektől napjainkig című állandó 
kiállításon kívül az Eifert János 
fotóművész életművét össze-
foglaló Visszatekintés című tár-
lat újra megtekinthető lesz, míg 
az Emlékpontban – az állandó 
kiállítás anyagán túl – Dömötör 
Mihály fotóművész Metamor-
fózis elnevezésű tárlatával ta-
lálkozhatnak a látogatók.

A kiállítóhelyek keddtől vasár-
napig 10 és 17 óra között tar-
tanak nyitva (kivéve a Magyar 
Tragédia 1944 Kiállítóhely és a 
Zsinagóga, amely vasárnap és 
péntek között 9 órától 13 óráig 
látogatható). Az intézmény ja-

vasolja, hogy a látogatók szá-
jukat és orrukat maszkkal, vagy 
sállal takarják el, a kiállítótér-
ben tartsák be a másfél méteres 
távolságot, illetve használják a 
pénztáraknál található kézfer-
tőtlenítőket.

A koronavírus-járvány alatt a 
kulturális intézmények dolgo-
zói online videósorozatot in-
dítottak és régészeti feltárást 
végeztek az egykori Csomorká-
nyon. A Bessenyei Ferenc Mű-
velődési Központ, amelyet a 
többi intézménnyel együtt zár-
tak be a koronavírus-járvány 
miatt március közepén, már egy 
hete újranyitott, és amúgy ösz-
szevonják a könyvtárral.

ISMÉT NYITVA § Véget ért a majdnem négy hónapos kényszerszünet

Újra mehetünk múzeumba Vásárhelyen
ZENE § Az augusztus végi szegedi fesztivált 
nem kellett elhalasztani

Szinte teljes a SZIN 
koncert-napirendje
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Megvan a nyertes városkártya

Lehet, hogy csalók 
kopogtatnak - ne dőljünk be!

Egy hétig szavaz-
hattak a vásárhelyi 
polgárok arra, négy 
lehetőség közül me-
lyik arculatot lát-
nák legszívesebben 
a hamarosan kézbe 
is fogható városkár-
tyán. Az első három 
néhány apró elemtől 
eltekintve tulajdon-
képpen azonos volt, 
a negyedik változat 
nyert 443 szavazattal. Az önkor-
mányzattól kapott tájékoztatás 
szerint a az 1-es kártya 7, a ket-
tes 13, a hármas 168 szavazónak 
tetszett.

A városkártya megvalósítására 
idén áprilisban írták ki a pályáza-
tot, a tervek szerint használható 
lesz majd ingyenes tömegközle-
kedésre és fürdőbelépőnek is.

Nyílászáró felújítást és napelem-
rendszer kiépítését ajánlgatva 
kopogtattak be mostanában is-
meretlenek hódmezővásárhelyi 
idősek ajtajain. Már szerződés-
sel érkeztek és a munkájukért 
azonnali előleget igényeltek. A 
Hódmezővásárhelyi Rendőrka-
pitánysághoz több bejelentés is 
érkezett ennek kapcsán.
Egyelőre még nem lehet tud-
ni, hogy erőszakos ügynökök-

ről vagy csalókról van-e szó, de 
nem árt az óvatosság. Aki pedig 
már alapból energiahatékony-
sági beruházást tervezett, in-
kább forduljon megbízható, he-
lyi vállalkozókhoz. A rendőrség 
fi gyelmezteti a lakosságot, hogy 
legyenek óvatosak és értesítsék 
idős hozzátartozóikat, ismerő-
seiket.

Fruzsa Mihályné és férje, vala-
mint Rostás Lajos és párja let-
tek az első díjazottjai egy hód-
mezővásárhelyi versengésnek. 
Lőkösné Nagy Sarolta önkor-
mányzati képviselő ötlete volt, 
hogy a tabániak mutassák meg a 
kertjeiket és előkertjeiket, illet-
ve, hogy hónapról hónapra kis 
táblákkal jutalmazzák a közön-

ségszavazások nyerteseit.
A képviselő a Facebook oldalán 
osztotta meg a hírt. A Tabán dí-
sze és Virágos Tabán címekért 
minden hónapban indulhatnak 
a városrészben élő polgárok. 
A képviselő közösségi oldalán 
zajlik a szavazás, az a kerttulaj-
donos nyer, akinek a beküldött 
fotójára a legtöbb voks érkezik 

egy-egy kategóriában.
Lőkösné Nagy Sarolta arra biz-
tat mindenkit, hogy ebben a hó-
napban is jelentkezzenek, sza-
vazzanak, kerüljön ki egyre több 
ingatlanra az elismerő tábla.

Bár társasjátékozni nem le-

het vele, de garantáltan az idei 

dinnyetermés egyik ékköve Pap 

Róbert dobókocka alakú görög-

dinnyéje. A vásárhelyi gazda már 

tavaly is próbálkozott szögletes 

dinnyével, ötletét idén sikerült 

továbbfejlesztenie. A különleges 

látvány eléréséhez egy négyzet 

formájú plexivel sietett a termé-

szet segítségére.

 -   Egy buli alkalmából megszü-

letett, hogy legyen dobókocka. 

Végül is annyi az egész, hogy a 

sablonba ragasztottam a ponto-

kat. A szembe lévő oldalak ösz-

szege hét, mert a dobókockánál 

is így van. Aztán szépen lassan 

belenőtt a dinnye. Arra nem 

gondoltam, hogy ki is kell szed-

ni, elég nehéz is lesz. De végül is 

kijött egyben - mondta a Vásár-

helyi Televízió riportjában. 

 A vásárhelyi gazda családjával a 

mindennapokban ezt a két hek-

táros területet műveli, amelyen 

jelenleg 10 ezer görögdinnyét és 

2 ezer tő sárgadinnyét termesz-

tenek. A tavaszi szokatlanul hi-

deg idő, illetve a hetek óta tartó 

csapadékos időjárás miatt az idei 

dinnyeszezon egy kicsit csúszik. 

Eddig a görögdinnye még nem, 

csak a sárgadinnye érett meg.

- Ha minden jól megy, akkor 

most, a héten vasárnap leszünk 

először görögdinnyével a pi-

acon, tehát várni kellett rá. A 

dinnye a meleget szereti és azt 

idén nem nagyon kapott, csak 

most az utóbbi héten - mondta. 

Az idei szezon átlagos áron in-

dul, míg a sárgadinnye kilójá-

ért 450 forintot, addig a görög-

dinnyért mintegy 200 forintot 

kell fi zetni. Idő közben hogyan 

változik majd az ár, az nagyban 

az időjárástól függ majd. A leg-

nagyobb dömpingre július kö-

zepétől, végétől lehet számítani 

országszerte és Hódmezővásár-

helyen is.

Átadták az első elismerő táblákat 
a vásárhelyi kertszépítőknek

Dobókocka terem Pap Róbert földjén




